

EDITOR'S NOTE

This special issue of *JETS* is devoted to the subject of the English-speaking community of the Eastern Townships, past, present and future. The following papers were part of a colloquium on the subject sponsored jointly by Townships' Association and the Eastern Townships Research Centre (ETRC), in collaboration with the Canadian Broadcasting Corporation (CBC). We would like to pay special thanks to the Bélanger-Gardner Foundation and to the Social Sciences and Humanities Research Council (SSHRC) of Canada for financial assistance in publishing the papers, as well as for the colloquium itself. The colloquium was held on 31 March 2005 at Bishop's University under the title *The Eastern Townships English-Speaking Community: Coming? Going? Staying?*

Tom Fletcher, *English Editor*
Jean Levasseur, *French Editor*

NOTE DE LA RÉDACTION

Cette édition spéciale de la *RÉCE* est consacrée au passé, au présent et à l'avenir de la communauté anglophone des Cantons-de-l'Est. Les communications suivantes ont été présentées lors d'un colloque sur le sujet commandité conjointement par l'Association des Townshippers et le Centre de recherche des Cantons de l'Est (CRCE), en collaboration avec la Société Radio-Canada (SRC). Nous aimerions remercier tout particulièrement la Fondation Bélanger-Gardner et le Conseil de recherches en sciences humaines (CRSH) du Canada pour leur contribution financière à la publication des communications et au colloque même. Intitulé *The Eastern Townships English-Speaking Community: Coming? Going? Staying?*, l'événement s'est déroulé le 31 mars 2005 à l'Université Bishop's.

Tom Fletcher, *rédacteur anglophone*
Jean Levasseur, *rédacteur francophone*